
Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 

T.a.v. mevrouw Christianne van der Wal-Zeggelink 

Betreft: Zienswijze ontwerp wijzigingsregeling niet openen van jacht op het haas/konijn. 

 

Excellentie, 

 

Met verbazing heb ik kennisgenomen van uw voornemen om de jacht op het haas in drie 
provincies en het konijn in geheel Nederland niet te openen in 2022.                                                                        
In seizoen 2023/2024  gaat u besluiten om de jacht op alle jachtsoorten wel of niet te 
openen in heel Nederland. Ik ben het oneens met u.                                                                                                                                    
Als fauna- en natuurbeheerder in de kop van Noord Holland, ben ik er ,als belanghebbende, 
van overtuigd dat u met uw voornemens voorbijgaat een aantal hele belangrijke punten: 

 

 

1) De stand van de jachtsoorten in de kop van Noord Holland is goed. Uit de 
trendtellingen in het werkgebied van wildbeheereenheid valt op te maken dat de 
trend van de jachtsoorten stabiel/toenemend is.  
Er is geen reden om de jacht op jachtsoorten niet te openen in seizoen 2023.  

 

2) U neemt uw beslissing op basis van een bureauonderzoek van de WUR en SOVON. 
De cijfers die zijn geanalyseerd zijn verkregen als “bijvangst” bij de vogeltellingen.   Er 
is geen gericht veldonderzoek gedaan en dat is heel kwalijk. 

 

 
Als provinciaal telcoordinator van de Faunabeheereenheid Noord Holland ben ik 
nauw betrokken bij alle faunatellingen in de provincie Noord-Holland.                                     
Vanuit mijn functie kan ik u met overtuiging zeggen dat de verzamelde data 
betrouwbaar wordt verkregen.                                                                                                                               
In Noord-Holland is het telsysteem zo ingericht dat er tenminste één 
controlemoment (validatie) wordt uitgevoerd op de teldata. 

 

 

3) Als u overgaat tot het niet openen van de jacht op de jachtsoorten in 2023 dan zal dit 
grote financiële gevolgen hebben voor de grondgebruikers en zodoende ook voor de 
overheid die aansprakelijk zal gaan worden voor de schades aangericht door 
jachtsoorten.                                                                                                                                                     
Van uit mijn eigen situatie weet ik dat hier in het Noordelijk Zandgebied er door 
hazen, wilde eenden maar ook door houtduiven behoorlijke schade wordt aangericht 
aan bolgewassen zoals krokussen.                                                                                                                                 
Jaarlijks hebben wij goed overleg met onze grondgebruikers om af te stemmen waar 
de schadegevoelige gewassen zijn geplant en welke maatregelen wij gezamenlijk 
gaan nemen om de schade te beperken.  



4) Als u overgaat tot het niet openen van de jacht op alle jachtsoorten in 2023 dan zal 
dit ook maatschappelijke gevolgen hebben.  
                                                                                                                                                                                
Door het niet openen van de jacht op jachtsoorten zullen jagers hun enthousiasme 
verliezen en gedemotiveerd raken, mogelijk zullen zij stoppen met de uitvoering van 
beheer en schadebestrijding.   
 
- Een gevolg hiervan kan zijn dat grondgebruikers het heft in eigen hand gaan 

nemen en op illegale wijze (stroperij) de aangerichte schade aan gewassen gaan 
bestrijden.  

-  Een ander gevolg hiervan kan het niet uitvoeren van predatorenbeheer in en om 
weidevogelleefgebieden. Dit zal grote, zo niet desastrueze, gevolgen hebben voor 
de weidevogelstand en zodoende ook voor onze nationale vogel, de Grutto.                                                                                                                  
De miljoenen euro’s van het Aanvalsplan Grutto zullen niet de uitwerking hebben 
die op voorhand wordt verwacht omdat predatie een nog veel grotere rol zal 
gaan spelen. 

 

5) Als u overgaat tot het niet openen van jacht op alle jachtsoorten in 2023 dan geeft u 
een signaal af dat bejaging van deze diersoorten de oorzaak is van de terugloop 
(volgens de bureauonderzoekers) van de wildsoorten. Dit is pertinent niet zo!                                                                     
Landbouwwerkzaamheden, teruggang van leefgebied (geschikt biotoop) en predatie 
zijn van veel grotere invloed.  
- Voor landbouwwerkzaamheden zou u verplicht kunnen stellen dat er akoestische 

wildverjagers of andere opsporingsmiddelen ,om jonge dieren en nesten op te 
sporen, geplaatst moeten worden op landbouwvoertuigen en -machines zoals 
maaiers. 

- Om de invloed van predatie te beperken op de jachtsoorten zijn de professioneel 
opgeleide en bovenal gemotiveerde vrijwilligers, de jagers, hard nodig.                                                       
In een cultuurlandschap als dat van Nederland is ingrijpen onontkoombaar.  

 

Het bovenstaande gezegd hebbende wil ik u nogmaals meegeven dat het niet openen van de 
jacht op de jachtsoorten in 2023 grote gevolgen zal hebben voor de fauna- en natuurbeheer 
in Nederland.                                                                                                                                                            
Ik wil u dan ook dringend verzoeken om in gesprek te gaan met alle betrokken partijen die 
(echt) verstand hebben van dit onderwerp.                                                                                                                 
Ik ben er dan stellig van overtuigd dat u tot de conclusie komt dat uw voornemens 
gebaseerd zijn op onjuiste gegevens. 

 

De professioneel opgeleide jagers in Nederland zijn niet het probleem maar onderdeel van 
de oplossing.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

Arnold Bregman 


